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KÄVLINGEÅNS VATTENRÅD 

ÅRSSTÄMMA 

 

 

Tid: Torsdagen den 22 maj 2025 klockan 9.00 – 11.55 

Plats: Bjärsjölagård slott, Djupadalsvägen 9, 275 95 Sjöbo 

 

 

Bilagor: 

1. a) Årsredovisning 2024 med förvaltningsberättelse, resultat- och balansräkning samt 

b) Revisionsberättelse 

2. Valberedningens förslag till ledamöter i styrelsen samt revisorer 

3. Förslag till: a) budget 2026 samt reviderad budget 2025 samt b) arbetsplan 2026 för 

Vattenförvaltning, Samordnad recipientkontroll och Vattenvårdsprogram. 

4. Förslag till utdebitering hos medlemmar 2026 för Vattenförvaltning, Samordnad 

recipientkontroll och Vattenvårdsprogram Kävlingeån 

5. Vattenkontroll – Rapport från 2024 års undersökningar i Kävlingeån 
 

Samtliga bilagor finns uppladdade i OneDrive i samband med kallelse. 

 

 

Närvarande 

Stämmoombud Johan Svanberg  Höörs kommun 

  Lars Lindwall  (ers.) Hörby kommun 

Sofia Lindblom  Kävlinge kommun 

Carl von Friesendorff   Lunds kommun 

Jan Annerstedt (ers.) Lunds kommun 

Magnus Weberg  Sjöbo kommun 

Lena Fällström  VA SYD 

Magdalena Lindberg Eklund  Sydvatten 

Lennart Månsson  Lomma 

 

Styrelseledamöter 

  Thomas Quist   (ordf.) Sjöbo kommun 

  Eleni Rezaii Liakou  (vice ordf.) Lunds kommun 

Miroslav Han   Eslövs kommun 

Magnus Haara  (digital) Höörs kommun 

  Håkan Bjelkengren  (ers.) Eslövs kommun 

  Lennart Nilsson (ers.) Lomma kommun 

  Kenneth Strömbeck  Tomelilla kommun 

  Jerry Ahlström  Lomma kommun
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Carl von Friesendorff  Markägare 

Hans Ramel  (ers.) Markägare 

Håkan Lindqvist  Markägare/LRF 

Johan Burström  Sydvatten 

  Peter Ottosson  (digitalt) Kraftringen 

Hadil Karim   Nordic Sugar 

Josefine Wraghe  Dikningsföretagen 

Anders Eklöv   Fiskevården 

Gunder Jönsson  Naturskyddsföreningen 

 

 

Adjungerade till styrelsen  

Karl Asp (ers. avvek 10.00) Lunds kommun 

  Hjalmar Åhrén  Lunds kommun 

  Therese Parodi  Kävlingeåns vattenråd 

  Emelie Willsäter  Sjöbo kommun 

  Pardis Pirzadeh  Länsstyrelsen 

  Christoffer Bonthron  Kävlingeåns vattenråd 

   

Beredningsgruppen  

  Hjalmar Åhrén  Lunds kommun 

  Emelie Willsäter  Sjöbo kommun 

Patrik Lund   Kävlinge kommun 

  Marie Caesar Björk  Kraftringen 

  Hadil Karim   Nordic Sugar 

  Magdalena Lindberg Eklund  Sydvatten 

 

Adjungerande till Beredningsgruppen 

 

  Karl Asp (avvek 10.00)  Lunds kommun 

  Therese Parodi  Kävlingeåns vattenråd 

  Christoffer Bonthron  Kävlingeåns vattenråd 

   

Konsult  Timothy Williams  Ekologigruppen 

  Birgitta Bengtsson  Ekologigruppen 

 

Revisor  Daniel Lantz   Ernst & Young AB

   

 

Valberedning  Cecilia Olsson Carlsson  Sjöbo kommun 

 

Övriga 

  Angelica Howard  Lunds kommun 

  Lars Björkqvist (anslöt 11.00) Fiskevården 

  Linnea Ornstein  Eslövs kommun 

  Markus Nordqvist  Kävlinge kommun 

 

Sekreterare  Christoffer Bonthron  Kävlingeåns vattenråd 
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 Upprop förrättades 

 

§ 1 Stämmans öppnande 

Styrelsens ordförande Thomas Quist hälsade alla välkomna till 2025 års stämma för 

Kävlingeåns vattenråd och förklarade stämman öppnad.  

Thomas gav en kort sammanfattning av vad som skett inom vattenrådet; det har varit ett 

intressant år. Ett antal våtmarker har anlagts, vissa med multipla nyttor – näringsrening, 

biologisk mångfald och flödesreglering. Gäddvåtmarker vid Vombsjön varav den ena 

med fiskräknare. Den nya Vattenvårdsplan 2.0 har det arbetats intensivt med under året. 

Magnus Weberg (Sjöbo) och Anders Almgren (Lund) har bistått vattenrådet med 

presentationer för hela Sverige. Förra årets översvämningar har initierat nya samarbeten 

som det kommer presenteras mer om längre fram. 

 

 

§ 2 Val av ordförande att leda förhandlingarna 

 Årsstämman beslutar: 

• att utse Thomas Quist att leda dagens förhandlingar 

 

 

 

§ 3 Justering av röstlängd 

 

                      Årsstämman beslutar: 

• att fastställa röstlängden enligt följande: 

 

 Lars Lindwall, Hörby kommun 

 Johan Svanberg, Höörs kommun 

 Sofia Lindblom, Kävlinge kommun 

 Lennart Månsson, Lomma kommun 

 Carl von Friesendorff, Lunds kommun 

 Magnus Weberg, Sjöbo kommun 

 Lena Fällström, VA SYD 

 Magdalena Lindberg Eklund, Sydvatten 

 Peter Ottosson, Kraftringen 

 Hadil Karim, Nordic Sugar 

 Josefine Wraghe, Dikningsföretagen 

 Gunder Jönsson, Naturskyddsföreningen 

 Anders Eklöv, Fiskevården 

 Hans Ramel, Fam. Ramel Godsförvaltning AB 

 Håkan Lindqvist, LRF 

 

 

 

§ 4 Godkännande av dagordning 

 

Årsstämman beslutar: 

• att godkänna dagordningen. 
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§ 5 Godkännande av kallelse 

 

Årsstämman beslutar: 

• att godkänna kallelsen till årsstämman, utskickad 14 april 2025. 

 

 

§ 6 Val av två personer att jämte ordföranden justera stämmans protokoll 

               

                      Årsstämman beslutar: 

• att utse Carl von Friesendorff och Lennart Månsson, att jämte ordföranden 

justera stämmans protokoll. 

 

§ 7 Föredragning av styrelsens och revisorns berättelse 

Therese Parodi redovisar förvaltningsberättelse och resultat- och balansräkning för 

räkenskapsåret 2024 enligt bilaga 1a. Hon ger en kort summering av arbetet under 

2024. 

Inledningsvis berättas det om de största händelserna under 2024: De extrema flödena i 

jan/feb 2024, att kansliet utökades med en 50% tjänst med Christoffer Bonthron, att ny 

riktning för vattenrådets verksamhet är under skapande tillsammans med 

beredningsgrupp och styrelse – Vattenvårdsplan 2.0, att Segeå vattenråd flyttade sitt 

kansli till Lund vid årsskiftet mot 2025, att Therese Parodi medverkade i ett projekt 

med LTH för att ta fram ett index där man kan jämför länders olika arbete mot 

hållbarhetsmål nr 6 - Rent vatten och sanitet för alla. Projektet innebar att Therese blev 

medbjuden på en projektresa till Kenya och Tanzania som bekostades av LTH. 

Slutligen informerades det om att kansliet upplevt ett enormt uppsving gällande 

vattenvårdsfrågorna senaste året, det börjar landa nationellt att vi behöver jobba inom 

avrinningsområdesgränserna, därmed blir vattenråden naturliga och etablerade 

samordnare. 

Vattenrådet har under 2024 bedrivit utåtriktat arbete i form av dialoger med markägare, 

temadagar, guidningar samt flertalet föredrag och presentationer. Vattenrådet har även 

medverkat vid kurser, konferenser och seminarier. Recipientkontrollprogrammet och 

vattenförvaltningen (mestadels remisshantering) har utförts. 

Åtgärdsarbetet 2024 summeras till 5 olika vattenvårdsprojekt. Inom Fokus Vombsjön 

har våtmarker skapats i Hjälmaröd intill Vombsjön, och gäddvåtmarker i Lilla 

Torpsbäcken har utökats. Våtmarker har även skapats i Blentarp i Sjöbo och 

vandringshinder har tagits bort i Tolånga. En reparation är genomförd intill Rolsberga 

kvarn för fiskens passerbarhet. Totalt beviljades ca 8 Mkr i externa bidrag under 2024. 

Det informerades om bokslutet, under 2024 gick vi plus med totalt ca 70 000 kr, vilket 

medför ett eget kapital vid årets slut på 347 000 kr. 

Revisor Daniel Lantz redovisar granskningen av årsredovisningen och konstaterar att 

den följer uppsatta redovisningsprinciper. Daniel tillstyrker fastställande av resultat- 

och balansräkning samt styrelsens förslag till medelsdisposition. Daniel tillstyrker att 

stämman beviljar styrelsens ledamöter ansvarsfrihet för räkenskapsåret (bilaga 1b).  

 

Årsstämman beslutar: 

• att godkänna årsredovisningen för 2024 enligt bilaga 1a, samt 

• att lägga revisorns berättelse för 2024 enligt bilaga 1b till handlingarna. 

 

 

§ 8 Fastställande av vattenrådets resultat- och balansräkning samt medelsdisponering 

Therese Parodi föredrar. 
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  Årsstämman beslutar: 

• att fastställa rådets resultat- och balansräkning samt medelsdisponering för 

2024 enligt bilaga 1a. 

• att vinsten disponeras så att 346 837 kr överförs i ny räkning. 

 

 

 

 

§ 9 Fråga om ansvarsfrihet för styrelsen för det år verksamhetsberättelsen avser 

 

Årsstämman beslutar: 

• att bevilja styrelsen ansvarsfrihet för 2024 års verksamhet och förvaltning. 

Notering - Carl von Friesendorff deltar inte i beslutet.  

 

 

§ 10 Förslag till ändringar i stadgarna 

 

 Att lägga till ”2:a vice ordförande” i båda nedanstående paragrafer enligt förslag nedan: 

 

 §6 punkt 8 ”Val av ordförande, 1:e vice ordförande och 2:e vice ordförande i styrelsen” 

§7 andra stycket; ”Stämman väljer bland styrelseledamöterna ordförande, 1:e vice 

ordförande och 2:e vice ordförande”. 

 

 

Årsstämman beslutar: 

• att godkänna ovan förslag till ändringar i stadgarna 

 

 

 

§ 11 Förslag ang arvode till ordförande och 1:a vice ordförande i styrelsen 

 

Ordförande 12 000 kr/år 

1:a vice ordförande: 3000 kr/år 

Med start jan 2025 

 

Notering - Carl von Friesendorff tar över ordföranderollen för denna punkt, då Thomas 

är jävig. 

Magnus Weberg – årlig indexering med KPI bör läggas till beslutet. 

Lennart Månsson – föreslår att om extrastämman beslutar bifall så bör även 2:e vice 

ordföranden erhålla samma ersättning som 1:a vice ordförande. 

 

                      Årsstämman beslutar: 

• att godkänna förslag till arvode till ordförande och 1:a vice ordförande i 

styrelsen 

• att indexering enligt KPI används 

• att beslutet gäller från 1 jan 2025 

• att inte ha med punkten kring ersättning till 2:e vice ordföranden i beslutet, 

detta tas på extrastämman 

 

 

 

§ 12 Val av ledamöter i styrelsen och ersättare för dessa 

Cecilia Olsson Carlsson redogör valberedningens förslag.  

Vakanta positioner anmäls till styrelsen när de är namngivna. 
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 Årsstämman beslutar: 

• att utse ledamöter och ersättare i styrelsen enligt följande: 

  

  Ordinarie ledamot Ersättare 

Eslövs kommun Miroslav Han Håkan Bjelkengren 

Hörby kommun Peter Johansson Anders Malmgren 

Höörs kommun Magnus Haara Jan-Åke Roslund 

Kävlinge kommun Anders Lindvall Jimmy Runesson 

Lomma kommun Jerry Ahlström Lennart Nilsson 

Lunds kommun Eleni Rezaii Liakou Vakant 

Sjöbo kommun Thomas Quist Charlotte Ramel Andersson 

Tomelilla kommun Kenneth Strömbeck Peter Boström 

 

Areella näringar/ Håkan Lindqvist Per Persson 

markäg. Carl von Friesendorff Hans Ramel 

Dikningsföretagen Josefine Wrage  Håkan Olsson 

 

Företag/industrier  

Nordic Sugar Hadil Karim Eva Norrman 

Kraftringen Peter Ottosson Vakant  

Sydvatten Johan Burström Christian Alsterberg 

VA SYD Catharina Malmborg Per Bengtsson 

 

Ideella naturvården Gunder Jönsson Olle Lindeberg 

Fiskevården Anders Eklöv Anders Persson 

 

 

§ 13 Val av ordförande och 1:a vice ordförande i styrelsen 

Cecilia Olsson Carlsson redogör för valberedningens förslag.  

 

                      Årsstämman beslutar: 

• att utse Thomas Quist till ordförande och Eleni Rezaii Liakou till 1:a vice 

ordförande i styrelsen. 

 

 

§ 14 Val av revisor och ersättare för denne 

Cecilia Olsson Carlsson redogör för valberedningens förslag.  

 

Årsstämman beslutar: 

• att utse revisionsbyrån Ernst & Young AB - med de representanterna de utser. 

 

 

§ 15 Val av valberedning 

 

Årsstämman beslutar: 

• att utse Cecilia Olsson Carlsson, Sjöbo kommun, tillika sammankallande, Björn 

Abelson, Lunds kommun, samt Stefan Frank, LRF, till ledamöter i 

valberedningen. 
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§ 16 Fastställande av styrelsen uppgjord arbetsplan och kostnadsbudget för det 

kommande verksamhetsåret 2026 

Therese Parodi redogör för förslag till budget och arbetsplan år 2026 för 

Vattenförvaltning, Samordnad recipientkontroll samt Vattenvårdsprogram för 

Kävlingeån enligt bilaga 3a och 3b. 

 

Arbetsplan inom Vattenvårdsprogrammet redogjordes, och Christoffer Bonthron 

redogjorde för arbetet med Vattenvårdsplan 2.0. Vattenrådet behöver anpassa sig efter 

det som händer i vår omgivning, därför behövs Vattenvårdsplan 2.0. Åtgärdsbehovet är 

omfattande och Vattenrådets möjligheter och mandat behöver genomlysas parallellt 

med att åtgärdspaletten breddas. Dialogarbetet med att tillsammans med 

beredningsgrupp och styrelse och externa experter komma fram till vad 

Vattenvårdsplan 2.0 ska innehålla är halvvägs och ska vara klart till årsstämman 2026. 

Projektet följer uppsatt budget och har även lyckats få extern finansiering och 

kostnadsfria resurser från Lunds universitet. Ett första utfall från projektet, i form av att 

starta upp en strategiskt arbetande Vattenplaneringsgrupp – vars uppgift är att 

stötta/bistå kommunerna med att skapa hänsyn/plats för vatten i översiktsplaneringen 

beslutades på styrelsemöte i april. 

 

Förväntat totalresultat (recipientkontroll, vattenförvaltning, vattenvårdsprogram) 

uppskattas år 2026 vara – 4 673 000 kr. Förväntat resultat gällande recipientkontroll 

bedöms bli + 67 000 kr, gällande vattenförvaltning – 95 000 kr, gällande 

vattenvårdsprogrammet – 4 644 000 kr. Minusresultatet i totalen kommer främst från 

vattenvårdsprogrammet och beror på ökade entreprenad och konsultkostnader då vi 

förväntar oss att anlägga mer detta år. Intäkterna är uppräknade enligt konsult- och 

entreprenadindex.  

 

Diskussion 

Eleni – Naturrestaureringsförordningen/lagen - hur kan denna vägas in i arbetsplanen? 

Läkemedelsprovtagningar är inte med i recipientkontrollprogrammet. Hur gör vi kring 

detta? Behöver beslut fattas? Thomas tänker att vi avvaktar och tar med detta i nästa 

recipientkontrollprogram. Eleni menar att det är viktigt att styrelsen involveras i hur 

detta säkerställs. En arbetsgrupp kommer tillsättas enligt tidigare procedur i samband 

med förarbetet inför nästa upphandling av recipientkontrollprogram. 

 

Carl von Friesendorff poängterar att det bör tydliggöras att budgetförslaget som inte 

längre är detaljerat med många olika budgetposter utan istället finns en stor post om 

”projekt” för att skapa flexibilitet och handlingsutrymme innefattar inköp av tjänster 

från Lunds kommun. Planen framöver är att öka antalet inköpta tjänster från Lunds 

kommun då verksamheten kräver detta för att kunna genomföra åtgärdsarbetet på ett 

optimalt sätt. Det togs upp till beslut om detta skulle läggas till som en beslutssats men 

det röstades ned. 

 

VVP 2.0 

Patrik Lund – hur beaktar vi den nya klassningen av fler vattenförekomster? Detta 

hanteras av Beredningsgruppen. 

 

Årsstämman beslutar: 
• att fastställa styrelsens förslag till arbetsplan, reviderad budget för 2025, samt 

budget 2026 för Vattenförvaltning, recipientkontroll och vattenvårdsprogram 
för Kävlingeån enligt bilagor 3a och 3b. 

• att vi successivt arbetar in Vattenvårdsplan 2.0 i verksamheten, beslut om 
uppstart av Vattenplaneringsgrupp tas i styrelsen 

• att lägga övrig information till handlingarna 
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§ 16 Fastställande av styrelsens uppgjorda förslag till utdebitering hos medlemmarna 

för det kommande verksamhetsåret 2026 

Therese Parodi redogör för förslag till utdebitering hos medlemmarna 2026 för 

Vattenförvaltning, Samordnad recipientkontroll och Vattenvårdsprogram Kävlingeån 

enligt bilaga 4. Medlemsavgifterna är uppräknade med Entreprenadindex. Övriga 

avgifter har ökats med konsultindex. 

 

Årsstämman beslutar: 

• att fastställa styrelsens förslag till utdebitering hos medlemmarna 2026 för 

Vattenförvaltning, Recipientkontroll och Vattenvårdsprogram i Kävlingeån 

enligt bilaga 4. 

 

 

 

 

§ 18 Ärenden som av styrelsen eller medlem hänskjutits till stämman 

 

Inga ärenden har inkommit 

 

 

§ 19 Presentation av pågående och planerat arbete i Fokus Vombsjön 

  

Therese Parodi, som bitrände projektledare för Fokus Vombsjön informerar om vad 

som hänt inom projektet 2024 och 2025 då projektledare Christian Alsterberg är 

bortrest. 

 

Under 2024 färdigställdes våtmarken i nordvästra viken av Vombsjön intill Hjälmaröd, 

med funktion att rena näring, främja gäddlek, och öka biologisk mångfald. Fiskräknaren 

i det nya omlöpet i Lilla Torpsbäcken installerades och det har totalt passerat ca 10 000 

fiskar från feb till maj 2025. Fiskevårdsplanen är upprättad och standardiserat 

nätprovfiske har genomförts. Den nya båtrampen i Vressen intill Vombsjöns inlopp är 

justerad för att klara av båtläggning i låga flöden, och invigdes under april 2025. Under 

2024 genomfördes Fokus Vombsjön temadag med fokus Våtmarker & 

Översvämningsytor med många besökare. Temadag 2025 blir ”Lantbruket runt 

Vombsjön”. Framåt planeras det för en ny gäddvåtmark vid Borstbäcken på 

Övedsklosters marker. 

 

 

Årsstämman beslutar: 

• att lägga informationen till handlingarna  

 

 

 

§ 20 Redovisning av 2024 års vattenundersökningar i Kävlingeån  

 

Birgitta Bengtsson, Ekologigruppen, redogör för resultaten från 2024 års 

vattenundersökningar i Kävlingeån, i recipientkontrollprogrammet, bilaga 5.  

 

Året var något varmare än normalt. Årsnederbörden var något högre än normalt 699 

mm (666 mm normalt) och ojämnt fördelad. Vattenföringen var mycket över normal 

nivå i januari och februari sedan under normal resten av året. Omfattande 

översvämningar i januari. Låga syrehalter i Sövdesjöns utlopp. PH ser bra ut överlag. 

Grumlighet OK. Näringstillstånd (kväve och fosfor) är högt men förhållandevis lägre än 

i andra åar. Bekämpningsmedel – låga halter. Metaller – god nivå överlag. Fosfor – 
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dålig status i tre punkter, otillfredsställande på många punkter och måttlig status på 

övriga. Kväve – ser något bättre ut än för fosfor men god nivå nås inte. 

 

Långsiktig näringsstatus för kväve och fosfor visar på signifikant minskande långsiktiga 

trender vilket är positivt. Vombsjön har fortsatta problemperioder med syretillstånd, 

siktdjup och klorofyll. 

 

 

Årsstämman beslutar: 

• att lägga informationen till handlingarna 

 

 

 

 

§ 21  Redovisning av pågående arbete i Vattenvårdsprogram Kävlingeån 

(Ekologigruppen) 

Timothy Williams, Ekologigruppen, redogör för arbetet inom Kävlingeåns Vattenvårds-

program 2024. Mellan 1995-2024 har 221 olika åtgärder genomförts vilka motsvarar 

548 ha vattenyta anlagd/restaurerad – ca halva Vombsjön yta. Tillsammans renar de: 

• Fosfor: 4 ton/år  

• Kväve: 200 ton/år 

 

Nedan en sammanfattning av de större entreprenaderna. 

• Hjälmaröd, gäddvåtmark och våtmark för näringsrening, 1,5 ha 

• Blentarp, två våtmarker för näringsrening och fördröjning samt bäck för biologisk 

mångfald, 1,8 ha, 180 m bäck, 4000 m3 fördröjning 

• Tolånga övre dämme, fauna passage som framförallt gynnar Björkaåöringen och 

tjockskalig målarmussla 

• Lilla Torpsbäcken, gäddvåtmark, fauna passage, 14 ha lekmiljö, uppföljning med 

fiskräknare 

• Reparation och underhåll på 7 objekt 

 

Therese Parodi föredrar om det nya projektet Fokus 3 sjöar – Ellestadssjön, 

Snogeholmssjön, Sövdesjön. Handlar om att tillsammans med byalag, kommun, 

markägare och övriga intressenter förbättra vattenmiljöerna i och omkring de tre 

sjöarna. Inspiration tas av projektet Fokus Vombsjön. Det är byalaget som kontaktat 

kansliet med stort engagemang och intresse för projektet. 

 

Nedan redovisning hanns inte med utan redovisas endast i protokollet: 

 

Christoffer Bonthron informerar om projektet Arcadia och Land4Climate. Båda 

projekten drivs av Lunds kommun i samarbete med Kävlingeåns vattenråd och är goda 

exempel på hur vattenrådet kan bedriva samarbeten och få medfinansiering från nya 

håll till åtgärder och utredningar. Arcadia handlar om framtidens finansiering av 

vattenvårdsprojekt och klimatanpassningsarbete och innefattar flera av de moment som 

bedrivs parallellt inom Vattenvårdsplan 2.0. Arcadia finansierar genom detta 

projektledning av Vattenvårdsplan 2.0 med 230 000 kr. Land4Climate handlar om 

återvätning av organogen åkermark (mossjordar). Vattenrådet erhåller 1 MSEK som 

används till det första återvätningsprojektet i Stångby samt en utredning kring hur 

genomförandehastigheten kan ökas för stora vattenvårdsprojekt. 

 

Årsstämman beslutar: 

• att lägga informationen till handlingarna 
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§ 22 Årets Vattensjäl 

 

Lars Björkqvist, Björka-Åsumsåns Fiskevårdsområde tilldelas vattenrådets årliga pris 

som årets Vattensjäl med motiveringen ”Hans osjälviska och entusiastiska arbete för ett 

bättre vatten i ån och bäckarna”. Lars har i många år, tillsammans med 

Fiskevårdsföreningen i Björka/Åsumsån, ideellt genomfört åtgärder som plantering av 

träd anlagt lekplatser för fisk. Rensat upp skräp och nedfallna träd, samt stensatt slänter. 

 

Vattenrådet har tecknat ett avtal med Fiskevårdsföreningen som innebär att de mellan 

2025-2027 får 100 000 kr om året som ska användas till fiskevårdande åtgärder som 

redovisas till vattenrådet. Avtalet har sedan möjlighet att förlängas. 

 

Årsstämman beslutar: 

• att lägga informationen till handlingarna 

 

§ 23 Övriga ärenden 

 

Inga övriga ärenden har inkommit.  

 

Anders Eklöv informerar - Inga provfisken ingår i recipientkontrollen men 2024 

utfördes 9 elfisken inom ramen för SLU och Länsstyrelsen. Dessutom räknas fisk vid 

Håstad mölla. Improve Acuatic Life, där projekt inom Kävlingeåns område ingår vid 

Högs mölla partiell utrivning och Lilla Harrie kommer delar av dämmet att rivas ut. 

                                              

 

§ 24 Stämmans avslutande 

 

Thomas Quist avslutar mötet. 

 

Efter stämman hölls extrainsatt årsstämma, konstituerande styrelsemöte, och därefter 

var det lunch på Bjärsjölagård och därefter busstur runt om genomförda entreprenader 

under 2024. 

                                              

 

Lund som ovan 

 

 

Christoffer Bonthron 

Sekreterare 

 

 

 

Justeras: 

 

 

Thomas Quist 

 Ordförande 

 Sjöbo kommun 

 

 

 

Justerare    Justerare  

Carl von Friesendorff  Lennart Månsson 

 Lunds kommun  Lomma kommun 

  

Assently: 5ea464699c319dafdb9f334acfc72f14c3e362eb414d708eead7defe11c4bb6e7142a4b37f6e52a872d4d535077253a293eca3c3a15996f8efe0b958575fc402
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KÄVLINGEÅNS VATTENRÅD 



ÅRSSTÄMMA 



 



 



Tid: Torsdagen den 22 maj 2025 klockan 9.00 – 11.55 



Plats: Bjärsjölagård slott, Djupadalsvägen 9, 275 95 Sjöbo 



 



 



Bilagor: 



1. a) Årsredovisning 2024 med förvaltningsberättelse, resultat- och balansräkning samt 



b) Revisionsberättelse 



2. Valberedningens förslag till ledamöter i styrelsen samt revisorer 



3. Förslag till: a) budget 2026 samt reviderad budget 2025 samt b) arbetsplan 2026 för 



Vattenförvaltning, Samordnad recipientkontroll och Vattenvårdsprogram. 



4. Förslag till utdebitering hos medlemmar 2026 för Vattenförvaltning, Samordnad 



recipientkontroll och Vattenvårdsprogram Kävlingeån 



5. Vattenkontroll – Rapport från 2024 års undersökningar i Kävlingeån 
 



Samtliga bilagor finns uppladdade i OneDrive i samband med kallelse. 



 



 



Närvarande 



Stämmoombud Johan Svanberg  Höörs kommun 



  Lars Lindwall  (ers.) Hörby kommun 



Sofia Lindblom  Kävlinge kommun 



Carl von Friesendorff   Lunds kommun 



Jan Annerstedt (ers.) Lunds kommun 



Magnus Weberg  Sjöbo kommun 



Lena Fällström  VA SYD 



Magdalena Lindberg Eklund  Sydvatten 



Lennart Månsson  Lomma 



 



Styrelseledamöter 



  Thomas Quist   (ordf.) Sjöbo kommun 



  Eleni Rezaii Liakou  (vice ordf.) Lunds kommun 



Miroslav Han   Eslövs kommun 



Magnus Haara  (digital) Höörs kommun 



  Håkan Bjelkengren  (ers.) Eslövs kommun 



  Lennart Nilsson (ers.) Lomma kommun 



  Kenneth Strömbeck  Tomelilla kommun 



  Jerry Ahlström  Lomma kommun
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Carl von Friesendorff  Markägare 



Hans Ramel  (ers.) Markägare 



Håkan Lindqvist  Markägare/LRF 



Johan Burström  Sydvatten 



  Peter Ottosson  (digitalt) Kraftringen 



Hadil Karim   Nordic Sugar 



Josefine Wraghe  Dikningsföretagen 



Anders Eklöv   Fiskevården 



Gunder Jönsson  Naturskyddsföreningen 



 



 



Adjungerade till styrelsen  



Karl Asp (ers. avvek 10.00) Lunds kommun 



  Hjalmar Åhrén  Lunds kommun 



  Therese Parodi  Kävlingeåns vattenråd 



  Emelie Willsäter  Sjöbo kommun 



  Pardis Pirzadeh  Länsstyrelsen 



  Christoffer Bonthron  Kävlingeåns vattenråd 



   



Beredningsgruppen  



  Hjalmar Åhrén  Lunds kommun 



  Emelie Willsäter  Sjöbo kommun 



Patrik Lund   Kävlinge kommun 



  Marie Caesar Björk  Kraftringen 



  Hadil Karim   Nordic Sugar 



  Magdalena Lindberg Eklund  Sydvatten 



 



Adjungerande till Beredningsgruppen 



 



  Karl Asp (avvek 10.00)  Lunds kommun 



  Therese Parodi  Kävlingeåns vattenråd 



  Christoffer Bonthron  Kävlingeåns vattenråd 



   



Konsult  Timothy Williams  Ekologigruppen 



  Birgitta Bengtsson  Ekologigruppen 



 



Revisor  Daniel Lantz   Ernst & Young AB



   



 



Valberedning  Cecilia Olsson Carlsson  Sjöbo kommun 



 



Övriga 



  Angelica Howard  Lunds kommun 



  Lars Björkqvist (anslöt 11.00) Fiskevården 



  Linnea Ornstein  Eslövs kommun 



  Markus Nordqvist  Kävlinge kommun 



 



Sekreterare  Christoffer Bonthron  Kävlingeåns vattenråd 
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 Upprop förrättades 



 



§ 1 Stämmans öppnande 



Styrelsens ordförande Thomas Quist hälsade alla välkomna till 2025 års stämma för 



Kävlingeåns vattenråd och förklarade stämman öppnad.  



Thomas gav en kort sammanfattning av vad som skett inom vattenrådet; det har varit ett 



intressant år. Ett antal våtmarker har anlagts, vissa med multipla nyttor – näringsrening, 



biologisk mångfald och flödesreglering. Gäddvåtmarker vid Vombsjön varav den ena 



med fiskräknare. Den nya Vattenvårdsplan 2.0 har det arbetats intensivt med under året. 



Magnus Weberg (Sjöbo) och Anders Almgren (Lund) har bistått vattenrådet med 



presentationer för hela Sverige. Förra årets översvämningar har initierat nya samarbeten 



som det kommer presenteras mer om längre fram. 



 



 



§ 2 Val av ordförande att leda förhandlingarna 



 Årsstämman beslutar: 



• att utse Thomas Quist att leda dagens förhandlingar 



 



 



 



§ 3 Justering av röstlängd 



 



                      Årsstämman beslutar: 



• att fastställa röstlängden enligt följande: 



 



 Lars Lindwall, Hörby kommun 



 Johan Svanberg, Höörs kommun 



 Sofia Lindblom, Kävlinge kommun 



 Lennart Månsson, Lomma kommun 



 Carl von Friesendorff, Lunds kommun 



 Magnus Weberg, Sjöbo kommun 



 Lena Fällström, VA SYD 



 Magdalena Lindberg Eklund, Sydvatten 



 Peter Ottosson, Kraftringen 



 Hadil Karim, Nordic Sugar 



 Josefine Wraghe, Dikningsföretagen 



 Gunder Jönsson, Naturskyddsföreningen 



 Anders Eklöv, Fiskevården 



 Hans Ramel, Fam. Ramel Godsförvaltning AB 



 Håkan Lindqvist, LRF 



 



 



 



§ 4 Godkännande av dagordning 



 



Årsstämman beslutar: 



• att godkänna dagordningen. 
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§ 5 Godkännande av kallelse 



 



Årsstämman beslutar: 



• att godkänna kallelsen till årsstämman, utskickad 14 april 2025. 



 



 



§ 6 Val av två personer att jämte ordföranden justera stämmans protokoll 



               



                      Årsstämman beslutar: 



• att utse Carl von Friesendorff och Lennart Månsson, att jämte ordföranden 



justera stämmans protokoll. 



 



§ 7 Föredragning av styrelsens och revisorns berättelse 



Therese Parodi redovisar förvaltningsberättelse och resultat- och balansräkning för 



räkenskapsåret 2024 enligt bilaga 1a. Hon ger en kort summering av arbetet under 



2024. 



Inledningsvis berättas det om de största händelserna under 2024: De extrema flödena i 



jan/feb 2024, att kansliet utökades med en 50% tjänst med Christoffer Bonthron, att ny 



riktning för vattenrådets verksamhet är under skapande tillsammans med 



beredningsgrupp och styrelse – Vattenvårdsplan 2.0, att Segeå vattenråd flyttade sitt 



kansli till Lund vid årsskiftet mot 2025, att Therese Parodi medverkade i ett projekt 



med LTH för att ta fram ett index där man kan jämför länders olika arbete mot 



hållbarhetsmål nr 6 - Rent vatten och sanitet för alla. Projektet innebar att Therese blev 



medbjuden på en projektresa till Kenya och Tanzania som bekostades av LTH. 



Slutligen informerades det om att kansliet upplevt ett enormt uppsving gällande 



vattenvårdsfrågorna senaste året, det börjar landa nationellt att vi behöver jobba inom 



avrinningsområdesgränserna, därmed blir vattenråden naturliga och etablerade 



samordnare. 



Vattenrådet har under 2024 bedrivit utåtriktat arbete i form av dialoger med markägare, 



temadagar, guidningar samt flertalet föredrag och presentationer. Vattenrådet har även 



medverkat vid kurser, konferenser och seminarier. Recipientkontrollprogrammet och 



vattenförvaltningen (mestadels remisshantering) har utförts. 



Åtgärdsarbetet 2024 summeras till 5 olika vattenvårdsprojekt. Inom Fokus Vombsjön 



har våtmarker skapats i Hjälmaröd intill Vombsjön, och gäddvåtmarker i Lilla 



Torpsbäcken har utökats. Våtmarker har även skapats i Blentarp i Sjöbo och 



vandringshinder har tagits bort i Tolånga. En reparation är genomförd intill Rolsberga 



kvarn för fiskens passerbarhet. Totalt beviljades ca 8 Mkr i externa bidrag under 2024. 



Det informerades om bokslutet, under 2024 gick vi plus med totalt ca 70 000 kr, vilket 



medför ett eget kapital vid årets slut på 347 000 kr. 



Revisor Daniel Lantz redovisar granskningen av årsredovisningen och konstaterar att 



den följer uppsatta redovisningsprinciper. Daniel tillstyrker fastställande av resultat- 



och balansräkning samt styrelsens förslag till medelsdisposition. Daniel tillstyrker att 



stämman beviljar styrelsens ledamöter ansvarsfrihet för räkenskapsåret (bilaga 1b).  



 



Årsstämman beslutar: 



• att godkänna årsredovisningen för 2024 enligt bilaga 1a, samt 



• att lägga revisorns berättelse för 2024 enligt bilaga 1b till handlingarna. 



 



 



§ 8 Fastställande av vattenrådets resultat- och balansräkning samt medelsdisponering 



Therese Parodi föredrar. 



 











5 
 



                     



 



  Årsstämman beslutar: 



• att fastställa rådets resultat- och balansräkning samt medelsdisponering för 



2024 enligt bilaga 1a. 



• att vinsten disponeras så att 346 837 kr överförs i ny räkning. 



 



 



 



 



§ 9 Fråga om ansvarsfrihet för styrelsen för det år verksamhetsberättelsen avser 



 



Årsstämman beslutar: 



• att bevilja styrelsen ansvarsfrihet för 2024 års verksamhet och förvaltning. 



Notering - Carl von Friesendorff deltar inte i beslutet.  



 



 



§ 10 Förslag till ändringar i stadgarna 



 



 Att lägga till ”2:a vice ordförande” i båda nedanstående paragrafer enligt förslag nedan: 



 



 §6 punkt 8 ”Val av ordförande, 1:e vice ordförande och 2:e vice ordförande i styrelsen” 



§7 andra stycket; ”Stämman väljer bland styrelseledamöterna ordförande, 1:e vice 



ordförande och 2:e vice ordförande”. 



 



 



Årsstämman beslutar: 



• att godkänna ovan förslag till ändringar i stadgarna 



 



 



 



§ 11 Förslag ang arvode till ordförande och 1:a vice ordförande i styrelsen 



 



Ordförande 12 000 kr/år 



1:a vice ordförande: 3000 kr/år 



Med start jan 2025 



 



Notering - Carl von Friesendorff tar över ordföranderollen för denna punkt, då Thomas 



är jävig. 



Magnus Weberg – årlig indexering med KPI bör läggas till beslutet. 



Lennart Månsson – föreslår att om extrastämman beslutar bifall så bör även 2:e vice 



ordföranden erhålla samma ersättning som 1:a vice ordförande. 



 



                      Årsstämman beslutar: 



• att godkänna förslag till arvode till ordförande och 1:a vice ordförande i 



styrelsen 



• att indexering enligt KPI används 



• att beslutet gäller från 1 jan 2025 



• att inte ha med punkten kring ersättning till 2:e vice ordföranden i beslutet, 



detta tas på extrastämman 



 



 



 



§ 12 Val av ledamöter i styrelsen och ersättare för dessa 



Cecilia Olsson Carlsson redogör valberedningens förslag.  



Vakanta positioner anmäls till styrelsen när de är namngivna. 
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 Årsstämman beslutar: 



• att utse ledamöter och ersättare i styrelsen enligt följande: 



  



  Ordinarie ledamot Ersättare 



Eslövs kommun Miroslav Han Håkan Bjelkengren 



Hörby kommun Peter Johansson Anders Malmgren 



Höörs kommun Magnus Haara Jan-Åke Roslund 



Kävlinge kommun Anders Lindvall Jimmy Runesson 



Lomma kommun Jerry Ahlström Lennart Nilsson 



Lunds kommun Eleni Rezaii Liakou Vakant 



Sjöbo kommun Thomas Quist Charlotte Ramel Andersson 



Tomelilla kommun Kenneth Strömbeck Peter Boström 



 



Areella näringar/ Håkan Lindqvist Per Persson 



markäg. Carl von Friesendorff Hans Ramel 



Dikningsföretagen Josefine Wrage  Håkan Olsson 



 



Företag/industrier  



Nordic Sugar Hadil Karim Eva Norrman 



Kraftringen Peter Ottosson Vakant  



Sydvatten Johan Burström Christian Alsterberg 



VA SYD Catharina Malmborg Per Bengtsson 



 



Ideella naturvården Gunder Jönsson Olle Lindeberg 



Fiskevården Anders Eklöv Anders Persson 



 



 



§ 13 Val av ordförande och 1:a vice ordförande i styrelsen 



Cecilia Olsson Carlsson redogör för valberedningens förslag.  



 



                      Årsstämman beslutar: 



• att utse Thomas Quist till ordförande och Eleni Rezaii Liakou till 1:a vice 



ordförande i styrelsen. 



 



 



§ 14 Val av revisor och ersättare för denne 



Cecilia Olsson Carlsson redogör för valberedningens förslag.  



 



Årsstämman beslutar: 



• att utse revisionsbyrån Ernst & Young AB - med de representanterna de utser. 



 



 



§ 15 Val av valberedning 



 



Årsstämman beslutar: 



• att utse Cecilia Olsson Carlsson, Sjöbo kommun, tillika sammankallande, Björn 



Abelson, Lunds kommun, samt Stefan Frank, LRF, till ledamöter i 



valberedningen. 
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§ 16 Fastställande av styrelsen uppgjord arbetsplan och kostnadsbudget för det 



kommande verksamhetsåret 2026 



Therese Parodi redogör för förslag till budget och arbetsplan år 2026 för 



Vattenförvaltning, Samordnad recipientkontroll samt Vattenvårdsprogram för 



Kävlingeån enligt bilaga 3a och 3b. 



 



Arbetsplan inom Vattenvårdsprogrammet redogjordes, och Christoffer Bonthron 



redogjorde för arbetet med Vattenvårdsplan 2.0. Vattenrådet behöver anpassa sig efter 



det som händer i vår omgivning, därför behövs Vattenvårdsplan 2.0. Åtgärdsbehovet är 



omfattande och Vattenrådets möjligheter och mandat behöver genomlysas parallellt 



med att åtgärdspaletten breddas. Dialogarbetet med att tillsammans med 



beredningsgrupp och styrelse och externa experter komma fram till vad 



Vattenvårdsplan 2.0 ska innehålla är halvvägs och ska vara klart till årsstämman 2026. 



Projektet följer uppsatt budget och har även lyckats få extern finansiering och 



kostnadsfria resurser från Lunds universitet. Ett första utfall från projektet, i form av att 



starta upp en strategiskt arbetande Vattenplaneringsgrupp – vars uppgift är att 



stötta/bistå kommunerna med att skapa hänsyn/plats för vatten i översiktsplaneringen 



beslutades på styrelsemöte i april. 



 



Förväntat totalresultat (recipientkontroll, vattenförvaltning, vattenvårdsprogram) 



uppskattas år 2026 vara – 4 673 000 kr. Förväntat resultat gällande recipientkontroll 



bedöms bli + 67 000 kr, gällande vattenförvaltning – 95 000 kr, gällande 



vattenvårdsprogrammet – 4 644 000 kr. Minusresultatet i totalen kommer främst från 



vattenvårdsprogrammet och beror på ökade entreprenad och konsultkostnader då vi 



förväntar oss att anlägga mer detta år. Intäkterna är uppräknade enligt konsult- och 



entreprenadindex.  



 



Diskussion 



Eleni – Naturrestaureringsförordningen/lagen - hur kan denna vägas in i arbetsplanen? 



Läkemedelsprovtagningar är inte med i recipientkontrollprogrammet. Hur gör vi kring 



detta? Behöver beslut fattas? Thomas tänker att vi avvaktar och tar med detta i nästa 



recipientkontrollprogram. Eleni menar att det är viktigt att styrelsen involveras i hur 



detta säkerställs. En arbetsgrupp kommer tillsättas enligt tidigare procedur i samband 



med förarbetet inför nästa upphandling av recipientkontrollprogram. 



 



Carl von Friesendorff poängterar att det bör tydliggöras att budgetförslaget som inte 



längre är detaljerat med många olika budgetposter utan istället finns en stor post om 



”projekt” för att skapa flexibilitet och handlingsutrymme innefattar inköp av tjänster 



från Lunds kommun. Planen framöver är att öka antalet inköpta tjänster från Lunds 



kommun då verksamheten kräver detta för att kunna genomföra åtgärdsarbetet på ett 



optimalt sätt. Det togs upp till beslut om detta skulle läggas till som en beslutssats men 



det röstades ned. 



 



VVP 2.0 



Patrik Lund – hur beaktar vi den nya klassningen av fler vattenförekomster? Detta 



hanteras av Beredningsgruppen. 



 



Årsstämman beslutar: 
• att fastställa styrelsens förslag till arbetsplan, reviderad budget för 2025, samt 



budget 2026 för Vattenförvaltning, recipientkontroll och vattenvårdsprogram 
för Kävlingeån enligt bilagor 3a och 3b. 



• att vi successivt arbetar in Vattenvårdsplan 2.0 i verksamheten, beslut om 
uppstart av Vattenplaneringsgrupp tas i styrelsen 



• att lägga övrig information till handlingarna 



 











8 
 



 



§ 16 Fastställande av styrelsens uppgjorda förslag till utdebitering hos medlemmarna 



för det kommande verksamhetsåret 2026 



Therese Parodi redogör för förslag till utdebitering hos medlemmarna 2026 för 



Vattenförvaltning, Samordnad recipientkontroll och Vattenvårdsprogram Kävlingeån 



enligt bilaga 4. Medlemsavgifterna är uppräknade med Entreprenadindex. Övriga 



avgifter har ökats med konsultindex. 



 



Årsstämman beslutar: 



• att fastställa styrelsens förslag till utdebitering hos medlemmarna 2026 för 



Vattenförvaltning, Recipientkontroll och Vattenvårdsprogram i Kävlingeån 



enligt bilaga 4. 



 



 



 



 



§ 18 Ärenden som av styrelsen eller medlem hänskjutits till stämman 



 



Inga ärenden har inkommit 



 



 



§ 19 Presentation av pågående och planerat arbete i Fokus Vombsjön 



  



Therese Parodi, som bitrände projektledare för Fokus Vombsjön informerar om vad 



som hänt inom projektet 2024 och 2025 då projektledare Christian Alsterberg är 



bortrest. 



 



Under 2024 färdigställdes våtmarken i nordvästra viken av Vombsjön intill Hjälmaröd, 



med funktion att rena näring, främja gäddlek, och öka biologisk mångfald. Fiskräknaren 



i det nya omlöpet i Lilla Torpsbäcken installerades och det har totalt passerat ca 10 000 



fiskar från feb till maj 2025. Fiskevårdsplanen är upprättad och standardiserat 



nätprovfiske har genomförts. Den nya båtrampen i Vressen intill Vombsjöns inlopp är 



justerad för att klara av båtläggning i låga flöden, och invigdes under april 2025. Under 



2024 genomfördes Fokus Vombsjön temadag med fokus Våtmarker & 



Översvämningsytor med många besökare. Temadag 2025 blir ”Lantbruket runt 



Vombsjön”. Framåt planeras det för en ny gäddvåtmark vid Borstbäcken på 



Övedsklosters marker. 



 



 



Årsstämman beslutar: 



• att lägga informationen till handlingarna  



 



 



 



§ 20 Redovisning av 2024 års vattenundersökningar i Kävlingeån  



 



Birgitta Bengtsson, Ekologigruppen, redogör för resultaten från 2024 års 



vattenundersökningar i Kävlingeån, i recipientkontrollprogrammet, bilaga 5.  



 



Året var något varmare än normalt. Årsnederbörden var något högre än normalt 699 



mm (666 mm normalt) och ojämnt fördelad. Vattenföringen var mycket över normal 



nivå i januari och februari sedan under normal resten av året. Omfattande 



översvämningar i januari. Låga syrehalter i Sövdesjöns utlopp. PH ser bra ut överlag. 



Grumlighet OK. Näringstillstånd (kväve och fosfor) är högt men förhållandevis lägre än 



i andra åar. Bekämpningsmedel – låga halter. Metaller – god nivå överlag. Fosfor – 
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dålig status i tre punkter, otillfredsställande på många punkter och måttlig status på 



övriga. Kväve – ser något bättre ut än för fosfor men god nivå nås inte. 



 



Långsiktig näringsstatus för kväve och fosfor visar på signifikant minskande långsiktiga 



trender vilket är positivt. Vombsjön har fortsatta problemperioder med syretillstånd, 



siktdjup och klorofyll. 



 



 



Årsstämman beslutar: 



• att lägga informationen till handlingarna 



 



 



 



 



§ 21  Redovisning av pågående arbete i Vattenvårdsprogram Kävlingeån 



(Ekologigruppen) 



Timothy Williams, Ekologigruppen, redogör för arbetet inom Kävlingeåns Vattenvårds-



program 2024. Mellan 1995-2024 har 221 olika åtgärder genomförts vilka motsvarar 



548 ha vattenyta anlagd/restaurerad – ca halva Vombsjön yta. Tillsammans renar de: 



• Fosfor: 4 ton/år  



• Kväve: 200 ton/år 



 



Nedan en sammanfattning av de större entreprenaderna. 



• Hjälmaröd, gäddvåtmark och våtmark för näringsrening, 1,5 ha 



• Blentarp, två våtmarker för näringsrening och fördröjning samt bäck för biologisk 



mångfald, 1,8 ha, 180 m bäck, 4000 m3 fördröjning 



• Tolånga övre dämme, fauna passage som framförallt gynnar Björkaåöringen och 



tjockskalig målarmussla 



• Lilla Torpsbäcken, gäddvåtmark, fauna passage, 14 ha lekmiljö, uppföljning med 



fiskräknare 



• Reparation och underhåll på 7 objekt 



 



Therese Parodi föredrar om det nya projektet Fokus 3 sjöar – Ellestadssjön, 



Snogeholmssjön, Sövdesjön. Handlar om att tillsammans med byalag, kommun, 



markägare och övriga intressenter förbättra vattenmiljöerna i och omkring de tre 



sjöarna. Inspiration tas av projektet Fokus Vombsjön. Det är byalaget som kontaktat 



kansliet med stort engagemang och intresse för projektet. 



 



Nedan redovisning hanns inte med utan redovisas endast i protokollet: 



 



Christoffer Bonthron informerar om projektet Arcadia och Land4Climate. Båda 



projekten drivs av Lunds kommun i samarbete med Kävlingeåns vattenråd och är goda 



exempel på hur vattenrådet kan bedriva samarbeten och få medfinansiering från nya 



håll till åtgärder och utredningar. Arcadia handlar om framtidens finansiering av 



vattenvårdsprojekt och klimatanpassningsarbete och innefattar flera av de moment som 



bedrivs parallellt inom Vattenvårdsplan 2.0. Arcadia finansierar genom detta 



projektledning av Vattenvårdsplan 2.0 med 230 000 kr. Land4Climate handlar om 



återvätning av organogen åkermark (mossjordar). Vattenrådet erhåller 1 MSEK som 



används till det första återvätningsprojektet i Stångby samt en utredning kring hur 



genomförandehastigheten kan ökas för stora vattenvårdsprojekt. 



 



Årsstämman beslutar: 



• att lägga informationen till handlingarna 
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§ 22 Årets Vattensjäl 



 



Lars Björkqvist, Björka-Åsumsåns Fiskevårdsområde tilldelas vattenrådets årliga pris 



som årets Vattensjäl med motiveringen ”Hans osjälviska och entusiastiska arbete för ett 



bättre vatten i ån och bäckarna”. Lars har i många år, tillsammans med 



Fiskevårdsföreningen i Björka/Åsumsån, ideellt genomfört åtgärder som plantering av 



träd anlagt lekplatser för fisk. Rensat upp skräp och nedfallna träd, samt stensatt slänter. 



 



Vattenrådet har tecknat ett avtal med Fiskevårdsföreningen som innebär att de mellan 



2025-2027 får 100 000 kr om året som ska användas till fiskevårdande åtgärder som 



redovisas till vattenrådet. Avtalet har sedan möjlighet att förlängas. 



 



Årsstämman beslutar: 



• att lägga informationen till handlingarna 



 



§ 23 Övriga ärenden 



 



Inga övriga ärenden har inkommit.  



 



Anders Eklöv informerar - Inga provfisken ingår i recipientkontrollen men 2024 



utfördes 9 elfisken inom ramen för SLU och Länsstyrelsen. Dessutom räknas fisk vid 



Håstad mölla. Improve Acuatic Life, där projekt inom Kävlingeåns område ingår vid 



Högs mölla partiell utrivning och Lilla Harrie kommer delar av dämmet att rivas ut. 



                                              



 



§ 24 Stämmans avslutande 



 



Thomas Quist avslutar mötet. 



 



Efter stämman hölls extrainsatt årsstämma, konstituerande styrelsemöte, och därefter 



var det lunch på Bjärsjölagård och därefter busstur runt om genomförda entreprenader 



under 2024. 



                                              



 



Lund som ovan 



 



 



Christoffer Bonthron 



Sekreterare 



 



 



 



Justeras: 



 



 



Thomas Quist 



 Ordförande 



 Sjöbo kommun 



 



 



 



Justerare    Justerare  



Carl von Friesendorff  Lennart Månsson 



 Lunds kommun  Lomma kommun 
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